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Protokół Nr LXV/23 z sesji Rady Gminy Nowa Ruda, 

która odbyła się dnia 25 października 2023 roku 

w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda 

Sesji Przewodniczyła Bożena Sołek-Muzyka – Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda. 

Godzina rozpoczęcia – 09:16 

Godzina zakończenia – 10:22 

Ad.I Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda Bożena Sołek-Muzyka powitała radnych i przybyłych 

na sesję gości. Po powitaniu otworzyła obrady LXV sesji Rady Gminy Nowa Ruda, oświadczyła, iż 

zgodnie z listą obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu,  w sesji uczestniczy 15 radnych, 

co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Marcin Antosik 

2. Marek Bidziński 

3. Mariusz Bywalec 

4. Mirosław Dziedzic 

5. Janusz Ferenc 

6. Paweł Gargol 

7. Marcin Jaliński 

8. Kazimierz Łaba 

9. Wacław Łukasiewicz 

10. Janusz Maślanka 

11. Kamil Sawicki 

12. Bożena Sołek-Muzyka 

13. Magdalena Tomkiewicz 

14. Zbigniew Wacławik 

15. Stanisław Wasłowicz 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

a) Anna Zawiślak – Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda, 

b) Urszula Brzóska - Skarbnik Gminy Nowa Ruda, 
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c) Danuta Radzik-Dyl – Zastępca Referatu Oświaty i Spraw Społecznych, 

d) Paweł Mazurkiewicz – Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i 

Ochrony Środowiska, 

e) Krzysztof Niebora – Główny Specjalista ds. Planowania i Zagospodarowania 

Przestrzennego, 

f) Agnieszka Kwaśniak – urbanistka. 

 

 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad. 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

1. Ustalenie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 września 2023 roku. 

II. Podejmowanie uchwał: 

1. w sprawie zmiany Uchwały nr 366/LIV/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 roku     

w sprawie budżetu Gminy Nowa Ruda na rok 2023, 

2. w sprawie zmiany Uchwały Nr 367/LIV/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 r.              

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa, 

3. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, 

sposobów jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach środków pozyskanych z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków, 

4. zmieniająca uchwałę nr 284/XL/21 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 29 grudnia 2021 r. w sprawie 

określania szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

5. zmieniająca uchwałę nr 124/XIII/19 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowa Ruda,  

6. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki 

nr 129/2 – obręb Sokolec, 

7. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru położonego w części obrębu wsi Wolibórz, Gmina Nowa Ruda, 

8. w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2024-2027. 
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III. Pisemne interpelacje, zapytania. 

IV. Wolne wnioski i sprawy różne. 

V. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

VI. Zamknięcie obrad LXV sesji Rady Gminy Nowa Ruda. 

 

Przewodnicząca zgłosiła wniosek formalny, którego przedmiotem była zmiana porządku obrad 

polegająca na wprowadzeniu: 

1. do pkt II ppkt 9 projektu pod nazwą: „zmieniająca uchwałę nr 325/XLVI/22 Rady Gminy 

Nowa Ruda z dnia 29 czerwca 2022 roku w sprawie przystąpienia do opracowania 

strategii rozwoju gminy Nowa Ruda na lata 2023-2031 oraz określenia szczegółowego 

trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii w tym konsultacji”, 

 

Pytań nie było. Uwag nie zgłoszono 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad LXV sesji Rady Gminy Nowa Ruda  

Ad.I.2 Głosowano w sprawie: 

Zmiana porządku obrad  

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł Gargol, 

Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, Bożena 

Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LXIV sesji Gminy Nowa 

Ruda z dnia  27 września 2023 roku. 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

 

Głosowano w sprawie: 
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Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 września 2023 roku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł Gargol, 

Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, Bożena 

Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Ad.II.1  Skarbnik Gminy Nowa Ruda Urszula Brzóska poinformowała, że w przedstawionym projekcie 

uchwały dokonujemy zmiany planów z uwagi na bieżący monitoring dotyczący kasowego wykonania 

budżetu. Zestawienie wszystkich zmian zostało zamieszczone oczywiście w uzasadnieniu od uchwały 

i stanowi swoistą korektę już przyjętych do tej założeń. Co najważniejsze, żadne z korygowanych 

planów w ramach zadań nie rezygnujemy. Dodatkowo wprowadzamy też do budżetu dwa zadania 

inwestycyjne. Przebudowa dróg w Sokolcu oraz Ludwikowicach. Ma to związek z otrzymaną dotacją 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg oraz z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Dolnośląskiego na zadania rekultywacyjne. Istotną zmianą w tym projekcie jest upoważnienie dla 

organu wykonawczego do udzielania pożyczek z budżetu gminy Nowa Ruda do limitu 1,5 mln zł. Otóż 

w ramach budżetu na rok 2023 zaplanowano wydatki na podwyższenie kapitału zakładowego                            

i objęcie udziału w ZWIK w łącznej wysokości ponad 4,5 mln zł. Dotychczas przekazano kwotę                         

2,5 miliona na podwyższenie kapitału i w zamian objęto udziały w spółce komunalnej, której 

oczywiście gmina Nowa Ruda jest udziałowcem. Środki te stanowią zabezpieczenie wkładu własnego 

realizowanego projektu pod nazwą Modernizacja Międzygminnej Oczyszczalni Ścieków w Ścinawce 

Średniej oraz rozbudowa kanalizacji sanitarnej dla miasta i gminy Nowa Ruda. O rozpoczętą,                           

a właściwie już zakończoną budowę kanalizacji sanitarnej w Jugowie. Projekt oczywiście 

zrealizowany w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. Zgodnie z artykułem                 

w związku  przedłużającą się procedurą rozpatrywania ocen wniosków o zwiększenie dofinansowania 

w ramach POIŚ, spółka zwróciła się do Gminy Nowa Ruda z wnioskiem o udzielenie tymczasowej 

krótkoterminowej pożyczki, która pozwoli jej na zachowanie płynności finansowej do czasu 

otrzymania właśnie środków dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Zgodnie z art. 18 

ust. 2 punkt 9 litera i ustawy o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy 

podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, które przekraczają zakres zwykłego zarządu, 
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m. in. dotyczące ustalania maksymalnej wysokości pożyczek udzielanych przez wójta w roku 

budżetowym. Z kolei art.211 ustawy o finansach publicznych z niego wynika, że budżet jest rocznym 

planem dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów i podstawą gospodarki finansowej jest 

właśnie ta uchwała budżetowa, stąd też udzielana krótkoterminowa pożyczka z budżetu gminy                      

w roku budżetowym nie zostaje ujęta w przychodach i rozchodach, tylko zamyka się w danym roku 

budżetowym. To troszkę zagmatwane, ale taka jest procedura.  

 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Kazimierz Łaba poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 452/LXV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia  25pażdziernika 2023 r. w sprawie zmiany 

Uchwały nr 366/LIV/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie budżetu 

Gminy Nowa Ruda na rok 2023. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł Gargol, 

Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, Bożena 

Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Ad.II.2 Skarbnik Gminy Nowa Ruda Urszula Brzóska wyjaśniła, że jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Nowa Ruda, to oczywiście dostosowujemy te wartości, które zmieniliśmy 

w budżecie do roku 2023, do których wartości, które obecnie wynikają. Ale to, co istotne, to w planie 

przedsięwzięć zwiększymy limit wydatków na modernizację Boiska Orlik w Bożkowie o 141 200 zł. 

Ma to związek z otrzymaną dotacją na dodatkowe prace  modernizacyjne na tym boisku, stąd też 

zostaje to wpisane do roku 2023, ponieważ ta inwestycja jest planowana do realizacji do końca tego 

roku. 
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Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Kazimierz Łaba poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 453/LXV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 października 2023 r. w sprawie zmiany 

Uchwały Nr 367/LIV/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nowa. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Ad.II.3   Danuta Radzik-Dyl Zastępca Kierownika Referatu Oświaty i Spraw Społecznych 

poinformowała, że w związku z uczestnictwem gminy Nowa Ruda w ogłoszonym przez prezesa Rady 

Ministrów naborach wniosków w ramach rządowego programu odbudowy zabytków niezbędnym 

jest określenie zasad i trybu udzielenia dotacji na pace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnych ewidencji zabytków.                         

O sposobie jej rozliczania oraz sposobie kontroli w ramach środków pozyskanych w ramach 

rządowego programu odbudowy zabytków. Dofinansowanie z rządowego programu odbudowy 

zabytków może zostać przeznaczone na pokrycie wydatków związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych poprzez udzielenie wnioskodawcy dotacji, o której mowa w art. 81 ustawy z dnia                 

23 lipca 2003 roku o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami na nakłady konieczne określone                 

w art. 77 tejże ustawy. W związku z powyższym konieczne jest podjęcie uchwały regulującej zasady 

i tryb udzielania przedmiotowych dotacji.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Kazimierz Łaba poinformował, że komisja pozytywnie 
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zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący  Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Marcin Antosik poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 454/LXV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 października  2023 r. w sprawie zasad                

i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobów jej rozliczania 

oraz sposobów kontroli w ramach środków pozyskanych z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Ad.II.4 Paweł Mazurkiewicz Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony 

Środowiska wyjaśnił, że podstawą do podjęcia przedmiotowej uchwały jest art. 6 r ustawy                               

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Niniejszą uchwałę podejmuje się celem usprawnienia 

funkcjonowania systemu gospodarki komunalnej na terenie gminy Nowa Ruda, zmniejszenia 

kosztów odbioru i zagospodarowania odpadów, ponieważ w tej chwili obecnej trwają prace 

związane z przetargiem na odbiór odpadów na nowy rok.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porzadku Publicznego Marek 

Bidziński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 
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Uchwała Nr 455/LXV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 października  2023 r. zmieniająca 

Uchwałę nr 284/XL/21 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 29 grudnia 2021 r. w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Ad.II.5 Paweł Mazurkiewicz Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony 

Środowiska poinformował, że podejmując uchwałę zmieniającą uchwałę nr 284/XL/21 Rady Gminy 

Nowa Ruda z dnia 29 grudnia 2021 roku w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                       

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatą 

zagospodarowania odpadami komunalnymi należy również obligatoryjnie dostosować do tej 

uchwały regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Nowa Ruda. Dlatego też 

podjęcie przedmiotowej uchwały jest jak najbardziej zasadne. 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący  Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Marek 

Bidziński  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 456/LXV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 października 2023 r. zmieniająca 

Uchwałę nr 124/XIII/19 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowa Ruda. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Ad.II.6 Krzysztof Niebora Główny Specjalista ds. planowania i zagospodarowania przestrzennego 

poinformował, że w sprawie tej uchwały przekaże głos autorowi projektu planu miejscowego na tę 

część Sokolca, Pani Agnieszka Kwaśniak z Biura Urbanistycznego URB-BIŚ z Dzierżoniowa.  

Pani Urbanistka Agnieszka Kwaśniak podkreśliła, że plan jest procedowany zgodnie z ustawą                            

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Warto zauważyć, w statusie przepisów dotychczas 

obowiązujących, bo od 24 września są nowe regulacje. Ale wszystkie plany miejscowe, które zdążyły 

przed tą datą mieć opiniowanie i uzgadnianie projektów planu, zostały w starym trybie, mogą być 

procedowane w dalszym ciągu. I ten plan właśnie taki jest. Bardzo sprawnie i szybko to zostało 

przeprowadzone. Wszystkie uzgodnienia i opiniowania organów, a jest ich około 20. Zostały 

przeprowadzone bez uwag i bez żadnych, bez powracania do czynności i ponawiania. Następnie 

wyłożony do publicznego wglądu wraz z zorganizowaniem dyskusji publicznej. Plan służyć ma celom 

usług turystycznych z zabudową mieszkaniową tak, aby nawiązywać do tej bazy stacji narciarskiej, 

która już tam funkcjonuje. A więc to jest tylko poszerzenie usług.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący  Komisji Rozwoju Gospodarczego Stanisław Wasłowicz poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 457/LXV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 października 2023 r. w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr 129/2 – 

obręb Sokolec. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

Ad. II. 7 Krzysztof Niebora Główny Specjalista ds. planowania i zagospodarowania przestrzennego 

powiedział, że przedmiotowa uchwała jest wynikiem uwzględnienia wniosków mieszkańców gminy, 

szczególnie mieszkańców wsi Wolibórz, do Wójta Gminy Nowa Ruda w sprawie ograniczenia 

możliwości realizacji w ich granicach inwestycji o charakterze przemysłowym na dużą skalę oraz                   

w związku z koniecznością ochrony gruntów użytkowanych rolniczo, ceny krajobrazowo 

określających jako rolniczo-leśnej kierunki polityki przestrzennej Gminy Nowa Ruda, studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Na terenie objętym załącznikiem do 

uchwały nie obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Tereny proponowane 

do sporządzenia planu tworzą obszar o podobnym charakterze w zakresie ich użytkowania                                

i przeznaczenia studium. Teren wskazany w projekcie uchwały może być objęty przy prowadzeniu 

wspólnej procedury opracowania planu w ramach jednego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. W związku z powyższym uzasadnione jest przyjęcie uchwały w przedstawionym 

Państwu kształcie.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący  Komisji Rozwoju Gospodarczego Stanisław Wasłowicz poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 458/LXV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 października 2023 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego w części obrębu wsi Wolibórz, Gmina Nowa Ruda. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Magdalena Tomkiewicz 

 

Ad. II. 8 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-

2027 wraz z uzasadnieniem. Następnie przypomniała że Zespół dla przygotowania wyboru ławników 

na kadencję 2024-2027 został powołany uchwałą Nr 430/LXI/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 20 

lipca 2023 r. w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatury kandydatów na ławników do 

orzekania w Sądzie Rejonowym w Kłodzku na kadencję 2024-2027, w skład zespołu weszli: 

1) Bożena Sołek - Muzyka - przewodnicząca Zespołu; 

2) Zbigniew Wacławik - zastępca przewodniczącej Zespołu; 

3) Marcin Antosik - sekretarz Zespołu; 

4) Stanisław Wasłowicz - członek Zespołu; 

Zadaniem Zespołu było przygotowanie i przedstawienie Radzie Gminy Nowa Ruda, przed 

przystąpieniem do wyborów ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027, opinii                   

o zgłoszonym kandydacie, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych 

w ustawie z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych. 

Po zapoznaniu się ze złożoną kartą zgłoszenia kandydata na ławnika sądowego do Sądu Rejonowego 

w Kłodzku wraz z wymaganymi załącznikami – Zespół działając pełnym 4- osobowym składzie 

dokonał analizy zgłoszenia kandydata do Sądu Rejonowego w Kłodzku. 

Zgłoszenie do orzekania do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich Lech Słoninka został zgłoszony przez 

Prezesa Sądu Rejonowego w Kłodzku. 

Przewodnicząca poinformowała, że Zespół wydał opinię pozytywną oraz jako przewodnicząca 

Zespołu odczytała treść opinii (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Kamil Sawicki zgłosił kandydaturę Radnego Marcina Antosika, który wyraził zgodę. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zgłoszenie na Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej 

Marcina Antosika: 

Głosowano w sprawie: 

Wybór przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie dwóch kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Marcin Antosik zgłosił kandydaturę Radnego Kamila Sawickiego, który wyraził zgodę. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zgłoszenie na Członka Komisji Skrutacyjnej Kamila 

Sawickiego. 

Głosowano w sprawie: 

Wybór pierwszego członka Komisji Skrutacyjnej. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie drugiego kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Marcin Jaliński zgłosił kandydaturę Radnego Mirosława Dziedzica, który wyraził zgodę. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zgłoszenie na Członka Komisji Skrutacyjnej Mirosława 

Dziedzica. 

Głosowano w sprawie: 

Wybór drugiego członka Komisji Skrutacyjnej. 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Przewodnicząca Rady zgłosiła wniosek o 5 minutową przerwę celem zebrania się Komisji Skrutacyjnej 

i następnie po przerwie zostanie oddany głos przewodniczącemu. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek o 5 minutową przerwę. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o 5 min przerwę. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Obrady LXV sesji Rady Gminy Nowa Ruda wznowiono o godz. 09:57.  

Przewodnicząca Rady oddała głos Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej powiedział, iż Komisja Skrutacyjna w składzie Przewodniczący 

Komisji Skrutacyjnej Marcin Antosik, członek Komisji Skrutacyjnej Kamil Sawicki, członek Komisji 

Skrutacyjnej Mirosław Dziedzic. Przechodząc do głosowania nad wyborem Ławnika, każdy z Radnych 

otrzyma kartę do głosowania, na której to Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy 

nazwisku kandydata znaku X, w kratce obok wyrazu TAK, opowiadając się w ten sposób za wyborem 

lub w kratce obok słowa NIE, opowiadając się przeciwko wyborowi tego kandydata na ławnika. 

Następnie Komisja Skrutacyjna sprawdza urnę, czy jest pusta, karty do głosowania zostaną 

przeliczone.  
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Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marcin Antosik zarządził przejście do głosowania i powiedział, 

że każdy Radny podchodzi, obiera swoją kartę. Pan Radny Kamil Sawicki będzie czytał listę. 

Komisja Skrutacyjna sprawdziła urnę przed przystąpieniem do głosowania.  

Przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o 5 minutową przerwę celem przeliczenia głosów. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek o 5 minutową przerwę. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o 5 min przerwę. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

Obrady LXV sesji Rady Gminy Nowa Ruda wznowiono o godz. 10:10. 

Przewodnicząca Rady oddała głos Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Radny Marcin Antosik oświadczył, iż komisja zakończyła swoją 

pracę i wyniku pracy sporządzono protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach na 

ławników do Sądy Powszechnego na kadencją 2024-2027. Protokół został sporządzony na LXV sesji 

w dniu 25 października 2023 r. W związku z powyższym Komisja Skrutacyjna w składzie 

Przewodniczący Marcin Antosik, członek Komisji Skrutacyjnej Kamil Sawicki, członek Komisji 

Skrutacyjnej Mirosław Dziedzic. Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu komisja stwierdza, co 

następuje. Liczba radnych Rady Gminy Nowa Ruda obecnych na sesji i uprawnionych do              

głosowania – 15. Na ławników do Sądu Powszechnego w Kłodzku zgłoszono jedną kandydaturę, 

Pana Lecha Słoninkę. Liczba Radych, którym wydano kartę do głosowania – 15. Liczba kart wyjętych 

z urny – 15. Liczba kart nieważnych – 0. Liczba głosów oddanych na kandydata: za wyborem 

kandydata na ławnika – 14 głosów, przeciw wyborowi kandydata na ławnika – 1 głos, bez dokonania 

wyboru – 0 głosów. Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że kandydat Lech Słoninka 

uzyskał więcej głosów za wyborem niż przeciw  wyborowi i został wybrany na ławnika do Sądu 
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Rejonowego w Kłodzku. Na tym protokół zakończono i członkowie i przewodniczący Komisji 

Skrutacyjnej go podpisali. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z ppkt 8 części uchwałodawczej porządku obrad 

LXV sesji Rady Gminy Nowa Ruda stwierdza się, że Rada Gminy Nowa Ruda podczas głosowania 

niejawnego ilością 14 głosów „za” przy 0 głosach „wstrzymujących się” oraz 1 głosie „przeciw” 

podjęła uchwałę w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2024 2027. 

 

Ad. II. 9  Zastępca Wójta Anna Zawiślak odparła, że podjęcie tej uchwały jest niezbędne, ponieważ 

musimy zaktualizować harmonogram opracowania strategii w celu ujęcia w tejże strategii jak 

najbardziej aktualnych projektów, które są na etapie końcowym konsultacji.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący  Komisji Rozwoju Gospodarczego Stanisław Wasłowicz poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 460/LXV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 października 2023 r. zmieniająca 

Uchwałę nr 325/XLVI/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 29 czerwca 2022 r. w sprawie 

przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Nowa Ruda na lata 2023-2031 oraz 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu 

konsultacji. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 
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Ad. III Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka poinformowała, że do biura Rady Gminy Nowa 

Ruda nie wpłynęły żadne pisemne interpelacje i zapytania.  

Ad. IV Radny Stanisław Wasłowicz zapytał Zastępcę Wójta Annę Zawiślak czy można by było zawołać 

kogoś do Woliborza na ulicę Osiedle. Jest tam problem z jednym mieszkańcem. Prace trwają. On się 

tam z czymś nie zgadza. Radny prosił już wcześniej Pana Kierownika, ale to nie ważne, ale żeby ktoś 

przyjechał jak najszybciej, bo tam prace trwają już dochodzą właśnie do tego odcinka.  

Radny Marcin Jaliński zapytał jak wygląda etap prac, budowy hali sportowej w Ludwikowicach 

Kłodzkich na dzień dzisiejszy i  kiedy ostatnio była przeprowadzona jakaś kontrola tam?  

Zastępca Wójta Anna Zawiślak odpowiedziała, że ostatnia kontrola i wizyta na placu budowy była 

wczoraj, łącznie z tym, że pozwoliliśmy sobie z góry na to zerknąć z drona. Prace są opóźnione, to 

wszyscy wiemy. Zawarty jest aneks terminowy do 31 listopada, również aneks waloryzacyjny. 

Najprawdopodobniej wykonawca nie wykona tego zadania w terminie, który jest wyznaczony                          

w aneksie. Podstaw do zawarcia kolejnego aneksu raczej nie widzimy, więc czekamy aż te prace, 

miejmy nadzieję, pójdą do przodu. Na chwilę obecną wykonawca zapewnia nas, że zadanie zostanie 

wykonane. (niesłyszalne) Tak, oczywiście. 

Radny Marcin Jaliński dopytał, czy patrząc na to wszystko, gdzie codziennie przejeżdżam koło tego, 

to podejrzewam, że te prace są nierealne nawet do skończenia do przyszłego roku do wiosny. Z tego 

względu też  nawet widząc ilu pracowników też tam pracuje. Radny stwierdził również, że uważa iż, 

tutaj by można było też jakoś bardziej zwrócić uwagę na tę inwestycję, bo tak naprawdę przeciąga 

się ona strasznie.  

Zastępca Wójta Anna Zawiślak odparła, że jeżeli chodzi o budowę hali, to proszę wierzyć, że ta 

inwestycja jest bardzo mocno przez nas kontrolowana. Urząd jest w stałym kontakcie z wykonawcą, 

z kierownikiem budowy. Robi co może, żeby ich zmobilizować.  

Radny Marcin Jaliński zapytał, tak jak Radny Mariusz Bywalec, jak to wygląda w umowie, bo kary 

jakieś umowne będą na pewno naliczane przez gminę, tak? Dla tego wykonawcy?  

Zastępca Wójta Anna Zawiślak odpowiedziała, że tak. Możliwości umowa stwarza wiele, naliczenie 

kar umownych, które oczywiście będziemy musieli naliczać, jak również ewentualne rozwiązane 

umowy z wykonawcą.  
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Radny Marcin Jaliński zapytał z czym to się będzie wiązało takie rozwiązanie umowy z wykonawcą? 

Zastępca Wójta Anna Zawiślak odpowiedziała, że ogłoszeniem nowego przetargu i wyłonienie 

wykonawcy, który dokończy prace budowlane. W tej chwili również są konsultacje w ministerstwie 

kwestę aneksu, związanego z dofinansowaniem, ponieważ tam mamy dofinansowanie z programu 

Sportowa Polska. Ten program kończy się z końcem tego roku i jeżeli my nie wykonamy tego zadania, 

to nie otrzymamy dofinansowania, które mamy zapewnione w umowie.  

Radny Marcin Jaliński dodał, iż na dzień dzisiejszy na pewno te prace do końca roku nie będą 

skończone, to można sobie tak powiedzieć.  

Radny Wacław Łukasiewicz zapytał Zastępcę Wójta Annę Zawiślak czy jest coś wiadomo w sprawie 

naprawy monitoringu przy świetlicy wiejskiej w Świerkach i oczywiście placu zabaw? 

Zastępca Wójta Anna Zawiślak odpowiedziała, że monitoring przy Sali wiejskiej w Świerkach został 

wykonany z funduszu sołeckiego. Przedstawiono Panu ofertę, którą K2 przygotowało na naprawę 

tego monitoringu i rozbudowę. W tym roku w budżecie, jak wiadomo, na ten cel środków nie mamy 

przeznaczonych.  

Radny Kamil Sawicki powiedział, że chciałby wystąpić z takim wnioskiem mieszkańców Włodowic                

o to, żeby Radni rozpatrzyli wniosek o obniżenie kosztów wynajmu Sali wiejskiej w okresie kiedy nie 

ma okresu grzewczego. Żeby ta kwota, która jest obecnie w okresie kiedy nie musimy ogrzewać tej 

Sali, czyli np. w miesiącach powiedzmy od maja do końca września była niższa za wynajem. Bo 

obecnie ta kwota jest jakby zaporowa i nie mamy w ogóle zainteresowania wynajmem Sali. Osoby 

ewentualnie zainteresowane wynajmem Sali, gdyby ona była o połowę niższa, powiedziałyby, że 

wtedy by chętnie wypożyczyły tę salę. A w okresie letnim po prostu nie ponosimy, aż tak wysokich 

kosztów utrzymania tych sal. Może to byłoby zasadne, żeby w okresie zimowym ta cena była 

utrzymana, a w okresie letnim była obniżona o połowę. Radny Kamil Sawicki dodał, że złoży taki 

wniosek.  

Więcej wolnych wniosków i spraw różnych nie było. 

Ad. V Przewodnicząca Rady poinformowała, że kolejna sesja Rady Gmina Nowa Ruda odbędzie się 

pod koniec miesiąca listopada br. – ostatnia środa miesiąca, godz. 09:00 chyba, że okaże się, że jest 

potrzeba zwołania sesji nadzwyczajnej.  
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Ad. VI Wobec braku dalszych głosów w dyskusji i wyczerpaniu porządku obrad sesji, o godz.10:22 

Przewodnicząca Rady podziękowała za obrady i zamknęła LXV sesję Rady Gminy Nowa Ruda. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Elżbieta Koszyńska 

 

 

/Na oryginale podpisano: Przewodnicząca Rady Bożena Sołek- Muzyka/ 


